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MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA, 

PARLIMEN KEEMPAT BELAS 

 
 

 

PERTANYAAN : LISAN  
 

DARIPADA  : TUAN MOHD SHAHAR BIN ABDULLAH  

[ PAYA BESAR ] 

 

TARIKH  : 18 NOVEMBER 2019 (ISNIN) 
 

 

SOALAN  

 

Minta MENTERI PENDIDIKAN menyatakan  

 

(a) sejauh manakah Kementerian telah dan akan memberi kebebasan 

kepada Ahli Parlimen Pembangkang untuk memasuki kampus dan juga 

sekolah bagi mengadakan dan memenuhi undangan program; dan  

 

(b) rasional langkah Kerajaan menggabungkan universiti awam.  

 

 
JAWAPAN 
 

Tuan Yang di-Pertua, 

 

a) Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM) tidak pernah menetapkan 

sebarang dasar yang menghalang Ahli Yang Berhormat atau wakil rakyat 

daripada menghadiri program-program yang dianjurkan oleh sekolah. 

Dalam hal ini, Kementerian telah mengeluarkan garis panduan kepada 

pentadbir sekolah melalui Surat Pekeliling Ikhtisas (SPI) Bil.3/2008: 

Mengundang Orang-orang Kenamaan ke Upacara Sekolah dan 

Penggunaan Premis Sekolah oleh Pihak Luar. Tujuan surat pekeliling ini 

adalah untuk memastikan program yang dijalankan di sekolah mencapai 

objektif yang ditetapkan, selain kemudahan yang terdapat di sekolah 

tidak disalah guna oleh pihak luar. 
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 Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, semua majlis di sekolah 

yang melibatkan orang-orang kenamaan atau individu tertentu hendaklah 

memohon kebenaran daripada Kementerian melalui Pengarah 

Pendidikan Negeri. Keutamaan hendaklah diberi kepada YB Menteri 

Pendidikan, YB Timbalan Menteri Pendidikan, Ketua Setiausaha 

Kementerian Pendidikan, Ketua Pengarah Pelajaran Malaysia, Pengarah 

Pendidikan Negeri atau wakil-wakil mereka untuk majlis perasmian sama 

ada di peringkat Jabatan Pendidikan Negeri, Pejabat Pendidikan Daerah 

atau pun di peringkat sekolah. 

 

 Di peringkat universiti awam, Kerajaan berpendirian bahawa semua 

Ahli Parlimen pembangkang yang berhasrat untuk masuk ke kampus bagi 

memenuhi undangan program/majlis yang dibuat oleh mahasiswa di 

dalam kampus universiti awam boleh berbuat demikian sekiranya 

program berkenaan telah mendapat kelulusan pihak Timbalan Naib 

Canselor. Hal ini adalah selari dengan autonomi yang telah diberikan 

kepada pihak universiti untuk membuat keputusan berdasarkan 

pertimbangan yang sewajarnya. 

 

 Ruang dan nikmat kebebasan yang diberikan Kerajaan sewajarnya 

dimanfaatkan dengan penuh tanggungjawab dengan tidak mengganggu 

gugat keharmonian Institusi Pendidikan Tinggi (IPT) sebagai ‘rumah’ 

menimba ilmu pengetahuan dan kemahiran insaniah.  

 

(b)     Rasional Penggabungan Universiti Awam 

 

 Pihak kerajaan sentiasa terbuka untuk mempertimbangkan 

sebarang cadangan dan inisiatif yang dilihat berupaya meningkatkan 

kualiti dan prestasi mana-mana universiti awam. Penggabungan dua 

universiti awam yang terpilih adalah satu contoh inisiatif yang sedang 

diperhalusi agar sebarang keputusan muktamad kelak bakal membawa 

natijah positif kepada semua pihak. 

 

 Buat masa ini, hanya ada satu cadangan penggabungan universiti 

awam yang sedang berlangsung. Mesyuarat Jemaah Menteri pada 

dasarnya telah bersetuju dengan cadangan supaya Universiti Sultan 

Zainal Abidin (UniSZA) dan Universiti Malaysia Terengganu (UMT) 

digabungkan. Kerajaan akan memastikan penggabungan ini tidak akan 
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merugikan mana-mana pihak yang terlibat kerana ia dapat melonjakkan 

prestasi dan pencapaian universiti ke tahap yang lebih cemerlang di 

peringkat negara dan antarabangsa. Penggabungan yang dirancang ini 

bakal memperkasakan hub pendidikan tinggi di negeri Terengganu serta 

memperkukuhkan kebitaraan bidang fokus sedia ada dan 

mengembangkan kebitaraan bidang fokus baharu dapat diwujudkan 

melalui aktiviti transdiciplinary.  

 

 Sehubungan dengan itu, Kementerian telah menubuhkan satu 

Jawatankuasa Pemandu yang diketuai oleh Ketua Pengarah Pendidikan 

Tinggi (KPPT) untuk memastikan proses penggabungan ini dapat 

dilaksanakan dengan efisien dan efektif.  

 

 Melalui perbincangan awal pada 26 dan 27 September 2019, UMT 

dan UniSZA telah bersetuju untuk menggunakan peluang penggabungan 

ini bagi memperkasakan lagi kebitaraan bidang fokus kedua-dua buah 

universiti, mempertingkatkan kualiti perkhidmatan serta memberi lebih 

nilai tambah kepada mahasiswa, fakulti serta komuniti setempat. 

 

 Beberapa sesi libat urus telah diadakan bersama-sama pihak 

berkepentingan universiti iaitu Pengerusi LPU, pengurusan tertinggi, 

wakil-wakil staf akademik, staf pentadbiran dan sokongan, mahasiswa 

dan alumni. Kementerian juga telah mendapatkan maklumbalas daripada 

wakil-wakil agensi persekutuan seperti Jabatan Perkhidmatan Awam 

(JPA), Kementerian Kewangan (MOF), Jabatan Peguam Negara (AGC) 

dan Kementerian Hal Ehwal Ekonomi (MEA). Sesi libat urus bersama 

Gabungan Majlis Presiden Dan Setiausaha Kehormat Kesatuan 

Kakitangan Universiti/IPTA Malaysia (GAKUM) juga telah dilaksanakan. 

Proses libat urus seumpama ini akan diteruskan oleh pihak Kementerian 

dan sebarang isu yang timbul akan ditangani sebaiknya. 

 

Sekian, terima kasih.  
 

 

 
 


